

bahasa kita itu dengan suatu binaan yang akan menghidupkan bahasa Melayu jati dengan sumber di dalam alam persuratan Melayu yang akan datang.

* * *

Insafiah

Di dalam bulan Mac yang akan datang lazimnya Jami'at al-Da'wah al-Islamiah akan mengadakan suatu mesyuarat agungnya untuk melantik jawatankuasa-jawatankuasanya bagi menjalankan kerja-kerjanya pada masa yang akan datang. Oleh kerana telah hampir masanya inilah kita mengambil peluang dengan ikhlas membawa perhatian umat Islam di Singapura kepada pertubuhan ini yang didalami beberapa masa sentiasa menjadi tumpuan teguran-teguran sama ada dari dalam atau dari luar atas kerja-kerjanya dan tanggungan-tanggungannya terhadap masyarakat Islam di Singapura ini.

Sebab-sebab yang demikian itu tidak lain ialah oleh kerana dari satu ke suatu masa orang ramai berharap bahawa Jami'at itu akan menjalankan kerja-kerja yang lebih luas dan tepat mengenai maslahat umum agama Islam oleh sebab nampaknya orang ramai hanya melihat kerja-kerja yang diusahakan olehnya hanya kerja-kerja biasa, mengadakan perayaan Maulud, mengadakan syarah sekali-sekali ke kampung-kampung, syarah di radio dan dan itulah yang tiap-tiap tahun dibacakan oleh setiausahanya di dalam mesyuarat agungnya ia telah buat ini dan buat ini padahal natijahnya kepada umat tidak dinampak oleh mereka itu bahkan orang ramai menampak sebahagian orang di dalamnya itu menggunakan nama Jami'at itu sebagai alat membuat perhubungan dengan orang-orang luar.

Kalau kita perhati asas-asas tajaan dan kehendak pertubuhan itu dibandingkan dengan namanya maka adalah kerja-kerjanya bukan sebagaimana yang ada ini – sepatutnya banyak siaran-siarannya untuk memandu umat berbalik kepada agamanya. Ada rumah miskinnya dan sebagainya, tetapi dari setahun ke setahun, kita tidak menampak satu pun perubahan-perubahan

yang di bawa oleh jawatankuasa-jawatankuasanya.

Yang demikian itu tentulah ada salahnya iaitu jentera yang menjalankannya atau lebih terang jawatankuasa-jawatankuasanya yang tidak kurang daripada 30 orang itu tidak mempunyai sedikit pun tanggungjawab kepada agamanya dan telah menerima jawatan sebagai suatu kegemaran atau kemegahan terutamanya pula di dalam permesyuaratan itu kita dengar dan kita lihat apabila melantik orang-orang yang akan bertanggungjawab di dalamnya setiausaha memuji Yang di-Pertua tatkala melantik Yang di-Pertua dan Yang di-Pertua memuji setiausaha dan tatkala tiba melantik setiausaha, Yang di-Pertua memuji kerja-kerja setiausaha dan begitu juga keadaannya tatkala melantik ahli-ahli jawatankuasa sebanyak 30 orang – dipilih lagi orang-orang yang tidak sedikit pun bertanggungjawab di dalam pekerjaan-pekerjaannya bahkan ada di antaranya yang hanya sekali datang di dalam setahun menghadiri mesyuarat jawatankuasa itu. Tetapi orang-orang yang seperti ini masih juga dilantik lagi.

Kita mengesyorkan untuk keselamatan Jami'at yang dikasihi itu bahawa pada masa yang akan datang keadaan-keadaan yang sedemikian itu hendaklah diubah mereka yang bekerja pada tahun yang lepas dengan tidak mempunyai kejayaan itu, jika ia kasih kepada Jami'at maka hendaklah semua sekali meletakkan jawatan dan member peluang kepada orang lain, member darah baharu kepada Jami'at supaya ia boleh hidup dengan sempurna dan dapat dijalankan sesuai dengan kedudukan dan keadaannya serta dengan namanya. Dengan itulah sahaja menurut pendapat kita, dapat Jami'at itu hidup semula dan diharapkan member faedah kepada orang ramai.

Yang mana yang tua-tua yang di antaranya telah menjadi ahli jawatankuasa Jami'at itu dari semenjak ditubuhkan hingga sekarang diminta member peluang kepada orang lain duduk di dalamnya kerana yang demikian itu lebih berfaedah. Demikian juga ahli-ahli "majlis ulamanya" duduklah sahaja di dalam

(sambungan pada muka 46)